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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan biztosítja Miniszter Úr, hogy a magyar haderő
a lehető legfelkészültebb állapotba kerüljön a lehető legrövidebb időn belül kielégítve a hazai 
és a NATO megnövekedett igényeit?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

A tisztikart érintő, folyamatban lévő tömeges elbocsátásokat többek között azzal indokolta, hogy
túlságosan széles a vezetői réteg a hadseregben, miközben alig tudják feltölteni a meglévő 8-10 ezer
üres  pozíciót.  A  hiány  leküzdése  helyett  a  Magyar  Honvédség  jelenlegi  37  ezer  fős
létszámplafonjának megtöbbszörözését jelölte meg célként. Azaz a bejelentés megvalósulása esetén
a jelenleg üres 8-10 ezer legénységi beosztásnak a többszörösét kell majd betölteni a következő
időszakban. 

A Magyar Honvédség a jelenlegi struktúrával és reagálóképességgel nem lesz képes kielégíteni a
Miniszter úr által korábban jelzetteket, hogy a magyar haderőt a lehető legfelkészültebb állapotba, a
lehető legrövidebb időn belül kell hozni, illetve talán az is kijelenthető, hogy enélkül nem leszünk
képesek kielégíteni a NATO megnövekedett igényeit sem. Az LMP álláspontja emellett az, hogy a
fegyveres erők valódi műveleti és harci erejének elmozdításának a fenntarthatóság irányába kell
elmozdulnia,  amihez  nélkülözhetetlen  a  védelmi  költségvetés  növelése  és  egy  sor  strukturális
intézkedés. Figyelembe kell venni a biztonságpolitikai fejleményeket, valamint a szövetségeseink
körében  bekövetkezett  fejleményeket,  a  technológiai  fejlődést  és  a  gazdasági  lehetőségeket,
amelyek különböző védelmi politikai törekvésekhez kapcsolódnak.

Az LMP aggodalmát  fejezi  ki  amiatt,  hogy a tisztikart  folyamatban lévő tömeges  elbocsátások
sújtják. Magyarországnak erőteljes védelemmel kell rendelkeznie, és hiteles, szilárd szövetségesi
partnerként kell megnyilvánulni.



 

Ezzel kapcsolatban a következő kérdéseket teszem fel Miniszter Úrnak:

·         Hogyan biztosítja Miniszter Úr, hogy a magyar haderő a lehető legfelkészültebb állapotba
kerüljön a lehető legrövidebb időn belül kielégítve a hazai és a NATO megnövekedett igényeit?

·         A tisztikart  érintő  folyamatban  lévő  elbocsátások  során  hány  főt  küldtek  el  a  Magyar
Honvédségből, illetve a vonatkozó háttérintézményektől? Kérem szolgálati idő-kor-beosztás szerint
válaszoljon.

·         A tisztikart  érintő  folyamatban  lévő  elbocsátások  során  hány  főt  terveznek  elküldeni  a
Magyar Honvédségtől, illetve a vonatkozó háttérintézményektől? Kérem szolgálati idő-kor-beosztás
szerint válaszoljon.

·         Mi az oka annak, hogy pont most történik sor a tisztikar leépítésére/átszervezésére?

·         Nyomon követi-e a Miniszter úr a tisztikarból elbocsátottak körét?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2023. március 30.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté
(LMP)
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